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Ukázka 1 – Diskuze na Facebooku

A: Zdravím. Mám dotaz. Naše fenka momentálně hárá. Když s ní jdu na procházku, tak je to jenom 

strach jestli nepotkáme nějakého na volno běhacího psa. Jelikož v našem okolí jsou lidé 

nezodpovědní a vůbec jim nevadí, že jim po sídlišti běhá pes. Co děláte vy? Jak řěšíte situaci, když 

vaše fenka hárá a vy potkáte psa, který je na volno, sám a dolejzá za váma (respektive za fenkou). 

Já jsem jí včera celou cestu domů nesla a mamka odháněla psa. Po cestě jsme potkaly jeho 

majitelku, která se tomu smála a omluvila se. A bohužel už minule když hárala, tak ten samý pes + 

ještě jeden se vždy objevili u našeho domu. Majitelky jsme o tom informovaly několikrát, ale je to 

furt stejný. Naštěstí jsou to psi pod kolena, takže sheltinku vezmu do náručí, ale kdybych potkala 

nějakýho většího psa, tak jsem v háji. A zrovna před pár dny pánovi utekl retrívr, takže mamina 

hned šla domu, protože se bála. 

B: nastesti mam cuby, co jsou protivny jak nudle i kdyz haraji a chodim do poli, kde drzim oci i na 

zadku, abych videla vsechno driv jak ony. Ve meste to ovsem musi bejt peklo (ted mi haraj obe 

zaraz)

A: Na pole už radši ani nechodíme, když háráme, tam právě jsou vždy velcí psi, i když s pány, ale 

stejně si myslím, že by je neodvolali? 

C: Sveho selticnika od haravek odvolavam/vykazuju, pokud vim, ze fena hara, protoze ho mam 

behem pobytu venku porad na ocich. Ale obcas mame podobny problem u harajici akity - mali psi 

nevadi, ty si srovna sama, ale obcas se takto odkud pririti nejaky velky krizenec nebo nemecky 

ovcak a ti jsou dost otravni, takze ty pak capnem za obojek a normalne od feny odtahneme, 

pripadne ho serveme a odhodime, kdyz ma fakt zatemneno. Ale chapu, ze jestli mate jenom 

selticku, nejste na manipulaci s velkymi psy zvykle a mate z nich obavy. 

A: Nám se minulý rok stalo, že jsme byly u babi a tam právě od sousedů zdrhl německý ovčák a 

dobýval se nam do bytu, div nezničil dveře. 

D: Bydlím na sídlišti a problém s tím nemivame. Většinou když majiteli řeknu, že fena hara, hned si 

jde pro svého psa a odvede ho. Navolno tu psi obvykle nelitaji..... 

A: Tak u nas je to pravý opak.. My většinou ani nemáme šanci to majiteli říct, když běhá pes sám. 

Ale dvoum majitelkam jsme to oznámily, ale moc si to k srdci nevzaly. 

D: ....v tom případě bývám dost nekompromisní pokud je tam pes sám a navolno, klacku máme v 

lese dost..... A uvažuju i o pepraku..... 

E: chudák pes, on za pudy nemůže. Raději dohledejte majitele... 

D: sorry, ale na to nemám v sídlišti opravdu cas se pidit po tom, kdo si nedává pozor na svého 



psa..... 

E: tak bacha na vítr ať to neodnese i vaše fena, vy, okolní lidi, děti... zas jako jednodušší fenu 

čapnout a jít domu než to řešit takto. 

D: .....ještě žádný peprak nemám, tak klid..... Ona i harava fena se musí venčit...... Ikdyž to 

majitelům psů přijde divné a nezodpovědné..... 

E: taky mam fenu ;) ale s pepřákem bych teda na chudáka psa nešla. Určitě vás nesledují na každém 

kroku, že ;) Chtělo by to ohleduplnost ze strany majitelů psů, ale i fen. Však je to jednou dvakrát za 

rok :) 

D: to by mě zajímalo, jak mám být víc ohleduplna než že ji mám na vodítku a obejdu několikrát za 

den blok ...????? 

D: ....a taky jsem psala, že u nás volné pobíhající psy máme minimálně.... Takže jsem to dosud řešit 

nemusela. Mám feny 15 let..... 

Ukázka 2 – Diskuze na Facebooku

A: Ahoj tati, píšeme Ti od maminky z bříška, je to tu príma, teplíčko, bazén, takovýma hadičkama 

nás krmí do bříška a my rosteme. Je to pěkná dřina, musíme to stihnout rychle, protože už za měsíc 

bude velké stěhování na svět!!!! Tlapky a pusinky nosálci

B: Ten matroš, který jste si dala musel být kvalitní ? sorry, to se nedá, takové "žvásty". Proč vůbec 

lidi delaj to, že jejich pes mluví a něco sděluje? ?? Jinak teda gratuluji a držím pěsti na 

bezproblémový porod a zdravá štěňátka, která pak budou dělat radost všem. 

A: I Vám hezký den paní „B“, občas neuškodí se nad některé věci povznést. Pokud se Vám náš 

příspěvek nelíbí, tak ho pro příště jenom přejděte bez nějakého nevhodného komentování a 

napadání. 

C: Proč to lidi dělají? Protože to je vtipný a vykouzlí úsměv na tváři, někomu se může i zlepšit 

nálada...není to pro nikoho urážlivé 

D:  Vážená a milá paní...bez ohledu na to, jak moc cáklé vám to připadá, můj pes taky mluví, ó jé 

ten toho nakecá...<3 pokud to ze mě dělá blázna...hrdě se postavím do řad dalších bláznů, kterým 

podobné milé příspěvky vykouzlí úsměv na tváři. A přeji vám krásný den, protože ho evidentně 

potřebujete ;-) <3 

B: prosím mě nevažte a milá taky nejsem. Já mám pěkný den, nemějte péči. Och to byste se dámy 

divily kolika lidem to připadá blbé, jenom vám se stejným defektem to přijde milé a dokonce 



roztomilé. Ale popravdě ty hadičky jsou dost morbidní. Jasně matky taky mluví o dětech v 

množném čísle, to jsme se krásně vy... Dítěti i psovi je to úplně jedno. Raději se zajímat co tady 

táhnou v rodokmenu než tady takhle tvořit patos. 

E: made my day!

F: máš naprostou pravdu! Potom co jsem o víkendu potkala ohromně milý pár co mají KK - 6let, 

epinu, ráno/večer léky, záchvaty, fenka bez energie... Viděla jsem jak pána upřímně bolí pohled na 

mé veselé kluky. Chovatelka je informována, ale že by ta informace byla v databázi?? Chovatelství 

nemá být o tom mít jen mít roztomilá štěňátka a mít z toho radost, ale zjišťovat si informace a 

kriticky se dívat na vlastní zvíře, zda má být v chovu či ne....ale to už je jiná. 

D:  a jak tohle souvisí s příspěvkem? 

E: všechno souvisí se vším...spoustu rodokmenů je na sebe příbuzných, spoustu! Můj starší pes má 

třeba otce s epinou, on je “díkybohu” zdravý, ale s touhle informací je třeba pracovat - nebo lépe 

řečeno chovatel by měl...bez informací budeme všichni stát na místě. Já jako člověk, který není 

chovatel, to vlastně nemusím řešit...ale ten pohled pána a skoro slzy v očích, oni udělali co mohli - 

koupili si štěně s PP a důvěřovali chovateli. 

B: Milá paní „D“, v rodokmenu těchto očekávaných štěňat je epilepsie 4x!!! do 5.generace. Takže 

psát tady sračky ťuťu ňuňu jsou pro mě jaksi k zblití pardon. Tohle si ničím neobhají ani jedna 

strana. Proto studovat rodokmeny a vědět, co plodím. 

(...)

A: Jsem ráda, že jsem naším příspěvkem pár lidem zpříjemnila den. Někoho neuvěřitelně 

rozběsnila. Nikdy nebudeme všichni stejní a to je, zvlášť v některých "případech" moc DOBŘE!! 

Určitě máme všichni i jiné starosti a povinnosti, než si tady psát vzkazy na vysoké úrovni. Mějte se 

všichni hezky a ať vám vaši pejsánci dělají samou radost  

Ukázka 3 – Diskuze na Facebooku

A: My zrovna dneska řešili vidle ? Jinak na čem zrovna pracujeme je lov, loví všechno co utíká 

nebo se rychle pohybuje, auta a kola už jsme odbourali,aspoň doufám. Teď ještě srnky a ostatní 

zvěř, někdy se odvolání povede někdy ještě ne ? ale moc dobře ví, že to nesmí ? 

B: moje třeba žere hovna :D gurmán raději psí, ty srnčí by mi ani tak nevadily :D a taky velice 

dobře ví, že nesmí, ale ta touha ochutnat je asi silnější :D 

A: Tak ho..a jsou samostatná kategorie :D Taky papáme, nejraději máme kočičí a lidská, od pejsků 



ne,to dělá fajnofku 

C: Taky taky... Ale spíš ta mladší, ta starší asi už zjistila že jsou lepší věci k žrádlu ? 

D: Tak to jsem si říkala, že asi KK ho... nežerou.... Náš za celý svůj život "ochutnal" asi jen 2. A 

přitom kolem hodně jeho kamarádů, s kterými chodíme venčit, je hodně žere. Tak jsem si říkala, že 

by KK byla aristokrat ;-). A ejhle, je to prostě "od kusu"... :-)))). Zvláštní je, že ani náš brabantík nic 

nežere - o něm jsem trošku pochybovala, je to takový malý "prasátko"... ;-). 

B: Naší je 7 a s vekem se to nezlepsilo, spis to dělá vic mazaně a stejně když řvu fuj tak to stihne 

zhltnout,abych ji to náhodou nesebrala asi :D sheltie si to zase rády nosí jak přívěsek na krku, nekdy 

je to opravdu chutovka. Ale neni to tak,ze by je vyhledavaly, ale když se po ceste nachomejtne tak 

preci ho tam nenechám :D

E: Tak to nase obe holky se za cely zivot hovca ani nedotkly! Nepocitam tedy konskou koblihu ;)

Ukázka 4 – Chat na Facebooku

A: Ja spis momentalne nechapu hitparadu (jméno psa)

B: Nelíbí se ti? 

A: Ne

A: Videla jsem ho v realu

B: On má pěknou fotku, tak asi proto :D

A: Ty zadni nohy jsou sileny

A: A stekal v kruhu coz me stvalo :D

A: Jo ale on ma fakt silene uzkej postoj zadnich

B: Úzkej? Nebo kravskej? Já jsem si ho nikdy neprohlížela, přiznám se :D

A: Uzkej

A: Fajt na ty nohy strasne blizko u sebe

A: Fakt*

A: Nevim, taly jsem ho videla jen jednou 

A: A hlavne uz jsem strasne dlouho nebyla na vystave, takze v tech novejch mladejch psech uz 

nemam prehled 



A: Jen me prekvapilo, ze jsou na nem planovany rovnou 2 vrhy

A: Pritom vystavni uspechy zas tak zarny nemá

A: Nebo mozna jen nejsou doplneny v databazi 

B: Ale tak zas dva vrhy nejsou tolik, předtím ještě nekryl ;) Prostě je to nová krev, lidem je asi 

jedno, jak ten pes vypadá :D

Ukázka 5 – Diskuze na Ifauně

Dostupné z: https://www.ifauna.cz/psi/diskuse/detail/3570752/jorksirek-jeste-poroste.

Berušák: Dobrý den,máme 7 měsíců starého jorkšírka ,připadá mi na jorkšíra dost dlouhý a 

vysoký,nevím jak dlouho ještě poroste? Na váze stojí asi měsíc,máme ho bez PP ,už teď vím že 

podruhé jedině s PP,zdá se mi s něčím křížený,rodiče jsme viděli ale kdo ví jestli to byli rodiče 

bodlinka: běžný jork, ten větší. co jinýho jste chtěla? 

rájka999: Sama jste to trefila, bohužel, tohle není jork ani náhodou, to víte, není všechno zlato, co 

se třpytí. Příště, pokud opravdu budete chtít plemeno, tak jedině s rodokmenem. 

Berušák: To už taky vím,no snad alespoň už neporoste

GAELLE: tak máme další fotku a další "výhodný" nákup pravého čistokrevného psa jehož rodiče 

zadavatelé dokonce viděli a nebyli jen na fotce jako u minulého "stafbulíka" a další 

překvapení .....................kdy už to ty lidi konečně pochopí? NEKUPUJTE PSY BEZ PP !!! kdo 

chce vořecha ať jde vybrat do útulku a ještě udělá dobrý skutek 

Markéta80: kdo ví s čím to je ale v 7m je ještě štěně takže ještě poroste do délky a výšky určitě. 

Proč když někdo chce určité plemeno nekoupí určité plemeno? 

Ukázka 6 – Diskuze na Ifauně

Dostupné z: https://www.ifauna.cz/psi/diskuse/detail/3672731/rozdil-v-pribirani-u-stenatek.

Zzaira: Dobry den, mame 5 stenatek dnes je jim tyden. Bohuzel jejich vahu sleduji az od 4. dne. 

Fena rodila akutnim cisarem a nevim zda je po porodu na veterine zvazili. Ale k problemu 3 

stenatka jsou obrici s vahou dnes 362,382 a 402gr, dve jsou drobnejsi, dnesni vaha 293 a 278gr. Ten 

nejmensi mi v prumeru pribira jen kolem 10gr denne. Myslite, ze bych ho mela treba vice prikladat? 

V utery jdeme na stehy, tak budu konzultovat na vet. Dekuji za rady 

https://www.ifauna.cz/psi/diskuse/detail/3672731/rozdil-v-pribirani-u-stenatek
https://www.ifauna.cz/psi/diskuse/detail/3570752/jorksirek-jeste-poroste


bodlinka: pokud přibírá, nezáleží až tak na tom, kolik. štěňata přibírají nějaká procenta své 

předcházející hmotnosti, takže u malých štěňat je přírůstek v absolutních číslech přirozeně taky 

menší. prostě žaludek a tělo má nějakou maximální kapacitu k růstu. větší rostou hodně a jsou ještě 

větší, menší rostou méně a postupně ztrácí

orionka: Je vyloučené, že mají štěňátka dva otce? 

lupus4: normál štěně do 7 - 8 dnů zdvojnásobí svoji porodní váhu 

Zzaira: Dva otci jsou vylouceni, ale byla pripoustena dvakrat ? jak jsem psala porodni vahu 

bohuzel nevim. 

verun: U psů nevím jak to je , ale u prasnic je rozdíl v mléčnosti struků( už nevím, které dávají víc 

a které míň, to bych si cucala z prstu, jestli ty vepředu nebo ty vzadu..) 

Inspektor Pišišvor: U fen je to stejné, a zadní jsou víc mléčné. Nicméně 5 štěňata se v klidu nažere 

do sytosti - pořád na každé štěně vychází 2 struky. 

Ukázka 7 – Diskuze na Ifauně

Dostupné z: https://www.ifauna.cz/psi/diskuse/detail/3668158/kolobezka-se-psem.

Denisa07: Čaute, mám 10 měsíční štěně křížence, 10 kg. Začínám s ní jezdit na koloběžce.

Nějak základně už zvládá běžet vedle ní. Jen by mě zajímalo kolik takového psa můžu nechat 

ubehnout abych ho nějak nepřetížila? Není to žádná Čivavka, je samý sval, energie má na 

rozdávání. Máte s tím někdo zkušenost?

marcelaamax: V 10ti měsících jsem cubinu už na chvíli i zaprahovala - ale to fakt jen na pár metrů, 

aby si zvykala. Jinak s námi jezdila na volno (druhý dospělý pes v tahu) a brala jsem ji jen na kratší 

vyjížďky a dělali jsme pauzy (mohli to být tak 3 km, možná ani ne) . Pokud jsem chtěla jet se psem 

dál, víc km, nebo prostě v kuse jeho tempem, tak jsem fenu radši nechávala doma. 

Denisa07: Díky, no, já tu svou sice nezaprahuji úmyslně, ale ta když vidí ptáčka, tak táhne jak 

o život. To je taky důvod, proč já ji nemůžu nechat běžet na volno, ale musí být na vodítku. Díky za 

rady 

BruFen: Roční ohař, celodenní výlet po pamětihodnostech (pomalé tempo, časté zastávky), 30 km 

naprosto v pohodě. Naivně jsme si mysleli, jak ho to utahá, a ani omylem...  Tady hodně záleží na 

plemeni, kondici, počasí, pokud je horko, je třeba přizpůsobit tempo, mít s sebou vodu, pokud v 

terénu nebudou studánky či vodoteče, pomalé tempo, častější zastávky... Vlk za den ujde 50 km, ale 

neběží v kuse a cvalem... Ale samozřejmě je potřeba dávkovat mu to po částech, trasy postupně 

https://www.ifauna.cz/psi/diskuse/detail/3668158/kolobezka-se-psem


prodlužovat.  

lupus4: doufám, že má postroj a netahá za obojek...v tomhle věku je to navolno lepší

trať jen po měkkém, beton, asfalt přecházejte krokem u nohy a v "tahu"jen cca do 1km, pak 

postupně lehce přidávat, je to 10 kg prcek tak opatrně nad 15°C nezapřahat

Denisa07: Postroj má obyčejný, teď budeme pořizovat nějaký k tomu vhodnější.

Právě teď jezdíme trasu kolem řeky, a zastávky děláme dost často, i aby se vykoupala a zchladila. 

Tahat ji budu nechávat jen když to bude mírně z kopce aby dávala jakýsi "boost" jinak ne. Jak 

říkáte, je to 10 kg prcek. Díky za rady 

simolu: Zálleží, jak chcete s pejskem pak na koloběžce jezdit. Jestli chcete jen s koloběžkou venčit 

a nechat psa běhat vedle koloběžky na prověšeném vodítku nebo chcete aby byl pes v tahu v 

průběhu celé jízdy. Pokud plánujete tu druhou možnost a chcete, aby pejsek u koloběžky opravdu 

makal a tahal, tak se začíná naopak do mírného kopce na kraťoučkých vzdálenost (bez odrážení), 

aby se pes naučil běhat v tahu. Máte ale 10kg drobka, takže bych to viděla spíše na to, začít na 

rovině nebo do hodně mírného kopečka a počítat s tím, že mu budete pomáhat. Zatím bych ale 

jezdila se psem na volno a zapřahat bych ho začala nejdříve v roce. 

Denisa07: Já to vidím tak že ji do kopce tahat nenechám, jen po rovince. Ráda bych to dělala tak že 

většinu času poběží vedle a jen na nějaký povel, bude tahat. Ten povel bych ji dávala jen na té 

rovině a jen na chvilku. 
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